
 

 

 

 

 

 

 

Nuuk 14. januar 2015 

 

 

I henhold til Inatsisartuts forretningsorden § 37 fremsender jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut: 

 

Spørgsmål 

 

1. 

Er Naalakkersuisut bekendt med at der rundt omkring i landet foregår kørsel 

med ATV uden for angivne transportkorridorer og områder for motoriseret 

færdsel?  

 

2. 

Deler Naalakkersuisut min opfattelse af, at der på hjemmesiden hunting-

greenland.com er tekst og billedmateriale der antyder kørsel med ATV uden for 

angivne transportkorridorer og områder for motoriseret færdsel?1. 

 

3. 

Er det korrekt, at Selvstyret adskillige gange er blevet gjort bekendt med over-

trædelser af love og bekendtgørelser i Kangerlussuaqområdet, der har medført 

betydelige skader på naturen? Hvis ja: Hvilke skridt har Selvstyret taget i den 

forbindelse?  

 

4. 

Hvilke kriterier skal ifølge den varslede omstrukturering gælde for at blive ud-

peget som et ”risiko-område”, der kræver særlig kontrol og overvågning?  

 

5. 

Er der overvejelser om at øge sanktionerne over for enkeltpersoner og firmaer 

der bryder reglerne omkring fangst, fiskeri eller færden i naturen?  

 

6. 

I efteråret blev der etableret et ”kvotefrit” område i Nordgrønland. I den for-

bindelse stillede jeg et § 37 spørgsmål om den nye situation. Daværende 

Naalakkersuisoq for fiskeri svarede på spørgsmål nr. 1, at Naalakkersuisut 

planlægger at øge kontrollen udført af Grønlands fiskerilicenskontrol2. Er dette 

fortsat planen, og agter Naalakkersuisut at øge midlerne til området i den for-

bindelse? 

(Medlem af Inatsisartut, Naaja H. Nathanielsen, Inuit Ataqatigiit) 

  

  

                                           
1 http://hunting-greenland.com/gallery/ 
2  

http://inatsisartut.gl/documents/para3637/2014/svar/184_nye%20forvaltningsomr%C3

%A5der_najn_svar.pdf 
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Begrundelse 

Mandag den 12. januar kunne man læse på nyhedssiden ”sermitsiaq.ag”, at der i disse 

dage er årsmøde for jagtbetjente, fiskerikontrollører, observatører og landingskontrol-

lører.  

 

Naalakkersuisoq for fiskeri og fangst, Karl-Kristian Kruse, har i den anledning varslet en 

omstrukturering. Der skal indføres en ny kontrolstruktur, der blandt andet skal baseres 

på risikobaseret kontrol. Ifølge artiklen indebærer det, at man identificerer de områder, 

hvor der er størst sandsynlighed eller risiko for, at reglerne ikke overholdes, eller der 

forekommer indikationer om, at der bør tages indsats3. 

 

Der er slet ingen tvivl om, at de personer der har til opgave at føre kontrol, har en enorm 

opgave og et kæmpe ansvar. At overvåge alt fiskeri, fangst og færden i naturen er en 

umulig opgave. Derfor giver det god mening at udpege særlige fokusområder. Det er dog 

interessant at høre mere om kriterierne for, hvad der er et risiko-område. Særligt i lyset 

af, at der er konkrete og åbenlyse eksempler på at reglerne overtrædes, tilsyneladende 

uden at det har nogen konsekvenser.   

 

Jeg skal på forhånd bede om at samtlige spørgsmål besvares indenfor 10 arbejdsdage. 
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http://sermitsiaq.ag/kruse-fiskeri-fangstkontrol-omstruktureres 
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